
Uit de raad....

Afgelopen dinsdagavond werd in de gemeente-
raad van Overbetuwe de kadernota 2023 bespro-
ken en met een ruime meerderheid vastgesteld. 
Dat betekent dat we als raad en college vertrou-
wen in elkaar hebben om de komende jaren aan 
te gaan. En dat vertrouwen is nodig, niet alleen 
omdat we met elkaar veel voor onze inwoners 
willen bereiken, maar ook omdat het onzeker is 
hoe onze fi nanciële toekomst er in 2026 en 2027 
uit zal zien.

Vanuit GBO hebben we vooral het accent ge-
legd op wonen: er moeten snel meer woningen 
worden gebouwd en het moeten vooral woningen 
zijn die passen bij de verschillende groepen van 
woningzoekenden. Daarnaast hebben we aan-
dacht gevraagd voor de kosten van participatie 
bij verschillende projecten. Participatie is een 
speerpunt van GBO en we zijn blij om te zien op 
welke wijze dat inmiddels in Overbetuwe vorm 
krijgt. We moeten als raad ons wel blijven realise-
ren dat participatie tot extra uitgaven kan leiden 
en we daarom de totale kosten van projecten in 
de gaten moeten blijven houden. 

Als GBO kijken we terug op een avond met een 
goede debatten en besluitvorming waar we mee 
vooruit kunnen. Ook dat is Samen aan zet: met 
raad en college samen ons best doen in het be-
lang van onze gemeente en inwoners.

Ans Huisman, 
fractievoorzitter 
Gemeentebelangen 
Overbetuwe

Uit de raad....
Plannen voor de toekomst: kadernota 2024
Op 4 juli heeft de gemeenteraad vergaderd over de kadernota 2024. Daarin staan in hoofdlijnen de plannen voor de komende 4 jaar. In november wordt de 
begroting vastgesteld, daarin worden de besluiten uit de kadernota uitgewerkt. De fractievoorzitters vertellen over de wensen en plannen van hun fractie.

Op 4 juli heeft de Raad de Kadernota 2024 
behandeld, waarin de globale plannen voor 
volgend jaar worden gepresenteerd. Het CDA 
Overbetuwe is tevreden met de manier waarop 
het coalitieakkoord en de uitvoeringagenda 
worden vertaald naar concrete plannen op 
allerlei gebieden. Het is wel een bijzonder Ka-
dernota, omdat we geconfronteerd worden met 
een niet sluitend meerjarenperspectief, met fors 
negatieve saldi voor 2026 en 2027. Deze situ-
atie is een gevolg van keuze vanuit de centrale 
overheid en wordt wel de ‘ravijnjaren’ genoemd. 
Voor het CDA geen reden om in paniekmo-
de te schieten. Het CDA Overbetuwe heeft 
er vertrouwen in dat het Rijk de komende tijd 
een aanzet doet om handvatten te geven hoe 
hiermee om te gaan, en dat het College in actie 
zal komen zodra er meer duidelijkheid is. Als 
we naar de concrete plannen kijken is het CDA 
blij met de blijvende aandacht voor een duurza-
me en gezonde samenleving en het behouden 
van goede voorzieningen in onze dorpen, zoals 
het zwembad in Zetten. Een leefbare samen-

leving kan niet 
gerealiseerd 
worden zon-
der een goed 
woonklimaat. 
Blijven pushen 
voor bijzondere 
en creatieve op-
lossingen zoals 
Tiny Houses en 
andere woonvormen – bijvoorbeeld Knarren-
hofjes - juichen we dan ook toe. Leefbaarheid 
is ook onlosmakelijk verbonden met goede mo-
biliteit. Goed dat het College blijft werken aan 
de realisatie van de doelen als verwoord in het 
ambitiedocument ‘Overbetuwe 2030 – Sociale, 
slimme en schone mobiliteit’.  Het CDA zal de 
ingezette koers blijven steunen en vorm geven, 
in goede samenwerking met alle maatschappe-
lijke en politieke partijen.

Luca Consoli, 
fractievoorzitter CDA

Zuinig met geld
We moeten zuinig aan doen: onze begroting is verre van rooskleurig. We stevenen af op grote 
tekorten. In 2026 en verder komen we 7 miljoen euro te kort ieder jaar. In onze spaarpot zit 20 
miljoen. Als er niets verandert is de pot eind 2028 leeg.
Hadden we dat aan moeten zien komen? Nee, we hebben nu eenmaal weinig invloed op wat er om 
ons heen in de wereld gebeurt, maar de gevolgen merken we helaas wel in Overbetuwe. Dus moe-
ten we realistisch zijn. Ook Den Haag kampt met tekorten. Veel beter dan dit zal het naar verwach-
ting niet worden. Dat is het eerlijke verhaal.

Niet zuinig zijn met complimenten
We doen allemaal ons best: ons college, onze raad, de ambtenaren en voor alle actieve bewoners 
en betrokken ondernemers. Samen mogen we dan ook trots zijn op wat we voor elkaar hebben 
gekregen in Overbetuwe en wat we van plan zijn. Laten we daar zuinig op zijn en blijven!

Zuinig zijn op onze inwoners
En wat nu? Net doen alsof er niets aan de hand is, vinden wij niet 
verstandig. We moeten samen werken aan een plan om voorbereid 
te zijn op minder inkomsten uit Den Haag. Maar wel op zo’n manier 
dat we zo zuinig mogelijk zijn op het welzijn van onze inwoners, 
verenigingen en ondernemers. Dat waar we zo trots op mogen zijn 
in Overbetuwe niet weer afgebroken gaat worden. We willen en 
mogen de rekening zeker niet bij toekomstige generaties neerleg-
gen. 

Mariel de Vries, fractievoorzitter D66

Tijdens de behande-
ling van de kadernota 
2024 gingen de partij-
en in de raad onder-
ling en met het college 
respectvol met elkaar 
om ondanks het toch 
wel grote verschil van 
inzicht tussen coali-
tiepartijen en college 

enerzijds en oppositie anderzijds. Daar kan 
men in Den Haag en in verschillende andere 
politieke gremia een voorbeeld aan nemen. 
Neemt niet weg, dat de verschillen met name 
met betrekking tot de fi nanciën voor de komen-
de jaren groot waren. In 2026 dreigt een mil-
joenentekort wat in 2027 nog groter wordt. De 
oppositie partijen vinden, dat hier nu al op voor-
gesorteerd moet worden. Zeker nu de meicircu-
laire (geld wat de gemeente waarschijnlijk van 
Den Haag krijgt) al negatief uitvalt. Het college 
en de coalitiepartijen (GBO, CDA en GL) willen 

er nog niet op vooruitlopen en verwachten, 
dat Den Haag wel met meer geld over de brug 
komt. Burgerbelangen OverBetuwe vindt dat de 
kop in het zand steken. Beter nu nagedacht en 
alvast nadenken over de maatregelen, die in 
2025 getroff en moeten worden dan je voorspel-
baar laten overvallen door grote tegenvallers in 
2026. Maar daar is politieke moed voor nodig. 
Daarnaast vinden wij, dat tegenvallers niet 
opgevangen moeten worden door het verhogen 
van allerlei belastingen, maar dat er gezocht 
moet worden naar verantwoorde bezuinigingen 
waar de burger zo min mogelijk van merkt. 
Daarnaast bestaat er tussen BOB en het col-
lege verschil van mening over de hoogte van 
de rioolbelasting. BOB denkt, dat de beloofde 
korting op de rioollasten niet zijn doorgevoerd. 
Met de begroting in het najaar moet dit duidelijk 
worden.

Ard op de Weegh, 
fractievoorzitter Burgerbelangen OverBetuwe

11 juli is de laatste politieke avond voor het 
zomerreces. 

Er wordt in de zomervakantie niet vergaderd 
door de gemeenteraad. 29 augustus is de 

eerste politieke avond weer. 

De gemeenteraad wenst u allen een
fi jne zomer toe!
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Een woning en voldoende inkomen
In de raadsvergadering van 4 juli 2023 pleitte de 
PvdA voor maatregelen die zorgen voor een dak 
boven het hoofd van onze inwoners én bestaans-
zekerheid voor iedereen. 

Je kunt niet groen doen als je rood staat
Daarnaast wil de PvdA groene dorpen en een 
duurzaam Overbetuwe, voor de huidige en de 
volgende generaties. We hebben niet de luxe om 

te wachten, we moeten hier nú gezamenlijk onze schouders onder zetten 
en overgaan tot actie. Daarbij staat voor de PvdA voorop dat mensen met 
een laag inkomen niet de hoogste rekening betalen. 

‘Geen woorden maar daden’
Ik ben een trouw bezoeker van een voetbalclub uit onze hoofdstad. Af-
gelopen seizoen was het afzien. Een club uit onze grote havenstad werd 
kampioen. Hun clublied bezingt wat de PvdA graag van dit college wil zien 
in hun tweede collegejaar: ‘geen woorden maar daden’. 

Doe wat belangrijk is voor onze inwoners 
Dat vragen we van het college en de partijen die daarin zijn vertegenwoor-
digd. Geef rich-ting en pak door op de onderwerpen die voor onze inwo-
ners écht tellen!

Help ons
Er is veel ongelijkheid in Overbetuwe. Het gaat goed met veel inwoners, 
maar er zijn ook inwoners die maar net rond kunnen komen of het juist nét 
niet redden en onder de armoedegrens leven. Een betaalbare woning en 
energierekening, een fatsoenlijk salaris, zorg dichtbij, voor veel mensen zijn 
dit onzekerheden geworden en dat moet anders. Daarbij heeft de PvdA uw 
steun nodig. 

Elbert Elbers
fractievoorzitter PvdA Overbetuwe

Helder

Overbetuwe verliest haar kleur en lef, we worden niet serieus genomen door 
onze buurgemeenten. Ondernemers en OZB-betalers uit Lingewaard keken 
vroeger jaloers naar Overbetuwe, nu is dat eerder andersom. Niet alleen het 
college, onze gemeente, maar ook de raad kan wel wat meer kleur gebruiken. 
Er is behoefte aan partijen die keuzes durven te maken en zich duidelijker 
uitspreken. 

Uitgesproken VVD
1. Stop het beschikbare geld liever in goedkope woningen dan in extra woon-

wagens  
2. Wees veel actiever om woningen voor onze jongeren te bouwen
3. Participatie is nodig om het doel te bereiken, maar is geen doel op zichzelf 
4. Preventie en schuldhulpverlening is beter dan incidentele inkomensonder-

steuning
5. We willen de windmolens van Arnhem en Nijmegen niet bij ons neerzetten 
6. Meer ambtenaren is niet de oplossing, het begint bij keuzes en een eff ectie-

vere organisatie

7. Over verkeersveiligheid moet je niet praten, gevaarlijke punten moet je 
aanpakken

8. Ondernemers moeten letterlijk en fi guurlijk meer ruimte krijgen
9. Onze inwoners moeten we beschermen tegen hoge belastingen 

Financieel ravijn
De gemeente heeft een groot fi nancieel tekort na 2025. Het college heeft 
echter geen plannen om het gat te dichten. Dat is onverantwoord. Het college 
geeft te veel geld uit, hoopt dat het Rijk zal bijspringen en legt de rekening 
straks bij onze inwoners neer. In december 2020 
hebben wij als VVD-fractie het initiatief genomen 
om preventief fi nancieel toezicht door de provin-
cie te voorkomen. Het college moet nu maatre-
gelen voorbereiden om het niet zover te laten 
komen.

Peter de Waard
fractievoorzitter VVD Overbetuwe

Elbert ElbersElbert Elbers
fractievoorzitter PvdA Overbetuwe
Elbert Elbers
fractievoorzitter PvdA Overbetuwe
Elbert Elbers
fractievoorzitter PvdA Overbetuwefractievoorzitter PvdA Overbetuwe

Als fractievoorzitter van GroenLinks Overbetuwe mag ik u hier wat 
vertellen over de Kadernota 2024, maar eerst wil ik iets anders met u 
delen. 

Als raadslid ben ik volksvertegenwoordiger en hoor ik graag van u. U 
kunt mij en mijn fractiegenoten bereiken via overbetuwe.groenlinks.nl. 
U kunt ook contact opnemen met de griffi  e over de mogelijkheden om in 
te spreken, iets op de agenda van de gemeenteraad te plaatsen of een 
inwonersinitiatief te starten. Mail naar griffi  e@overbetuwe.nl of bel met 
14 0481. En dat kan al vanaf 12 jaar oud, dus ook ideeën van jongeren 
zijn van harte welkom!  

Dan de Kadernota. 

Duurzaamheid en fi nanciën gaan hand in hand. Alle mogelijkheden die 
de gemeente inzet om inwoners te helpen met isoleren en overschake-
len naar het gebruik van hernieuwbare energie juichen wij daarom van 
harte toe.  

Vanaf 2026 breken voor veel gemeenten fi nancieel spannende tijden 
aan. Wij vinden dat Den Haag de taken niet bij de gemeenten neer kan 
leggen zonder geld. Kort gezegd: ‘Geen knaken, geen taken’.  

Er stonden in deze Kadernota verschillende mooie ideeën voor wo-
ningbouw, maar die moeten dan wel snel worden opgepakt. We kijken 
reikhalzend uit naar concrete plannen. 

Informatie over Dierenwelzijn stond niet in deze Kadernota, maar volgt 
na de zomer alsnog. We gaan zeker verder aan de slag met dit onder-
werp.  

Ter afsluiting noem ik graag ons voorstel 
voor vergroening van het perceel aan de 
Reethsestraat 33 in Valburg. Dat plan werd 
raadsbreed aangenomen en daar zijn we blij 
mee!  

Hanneke Bruinsma,
fractievoorzitter GroenLinks

Samen Recht Doen
Samen
We zijn blij met de voortvarende uitvoering van onze motie 
Steenbreek. Tegels eruit, groen en regentonnen erin. Een 
mooi voorbeeld van recht doen. Vóór het indienen van 
motie Steenbreek bracht onze fractie Steenbreek regel-
matig in. Samen aan zet (titel coalitieprogramma) betekent 
voor ons ook: luisteren naar fracties, ook zonder moties of 
amendementen. Wij blijven kritisch op de slagvaardigheid 
van samen aan zet.

Recht
Het is belangrijk dat iedereen in Overbetuwe goed en duur-
zaam kan wonen en leven, op een manier die past bij ieders 
mogelijkheden. Wij zien graag dat bijzondere woonvormen, 
zoals eco-dorpen en knarrenhofjes niet langer benaderd 
worden als bijzonder. Ook doorstroming naar betaalbare 
koopwoningen blijft belangrijk.

Na 2025 komen er fi nanciële ravijnjaren aan: tekorten en 
onduidelijkheid over bijdragen van het rijk. Wij blijven kri-
tisch op fi nanciën en roepen op tot meer integraal (fi nanci-
ele) afwegingen. Van het college verwachten we proactieve 
plannen voor een gezonde fi nanciële situatie op korte en 
lange termijn.

Doen
Jeugd is vaak goed in ‘gewoon doen’. En hebben goede 
ideeën waar volwassenen niet aan denken. Laten we daar 
een voorbeeld nemen en jeugd actief betrekken bij gemeen-
telijke keuzes.

Als laatste een oproep om met onze jeugd te blijven her-
denken, beseff en en beleven. In 2024 herdenken we 80 
jaar Airborne en 80 jaar bevrijding in 2025. Met Oekraïne in 
gedachten is het makkelijker om daar een voorstelling bij te 
maken. De ChristenUnie blijft zich richten op samen recht 
doen. We hopen dat iedereen meedoet!

Gerdien Maaijen, fractievoorzitter 
ChristenUnie




